
Потребують не лише хліба насущного… 
 

Коли весна віддає свої позиції літу, коли все навкруги в природі 
набирається сили й снаги, у Костянтинівні святкують День села. 
Започаткував цю урочистість, що стала вже традицією, 1994 рік. Тоді 6 
травня заклали фундамент під Свято-Георгіївський храм. А в 1997 його 
освятили, й відтоді йдуть до церкви односельці, щоб одержати Боже 
благословення для всіх добрих справ. Кожна сім'я, а на території ради понад 
480 дворів, прагне забезпечити себе найнеобхіднішим для життя. Працюють 
тут СГПП "Мир", фермерське господарство "Пролісок", лісництво. У цих 
колективах, в основному, й зайняті односельці. Дехто їздить на роботу в 
Сарни. За щастя мають чоловіки і жінки влаштуватися в обласну 
психлікарню, що в Орлівці, санітарами та санітарками, електриками, 
опалювачами в котельню... Тоді і на роботу добиратися близько, і зарплату 
одержують регулярно. Взаємозв'язки з цією медичною установою сільська 
рада має давні й міцні. Завжди приходять один одному на допомогу.  

Десятки жителів Костянтинівки виїжджають на заробітки в міста та 
села України, навіть у. ближнє зарубіжжя. Немало й таких, які можуть 
розраховувати лише на вирощене в особистому підсобному господарстві. 
Тому тримають по 2, а дехто й по 3 корови, вирощують овочі, фрукти, 
доглядають пасіки й двічі на тиждень поспішають у Сарни на продовольчий 
ринок, щоб продати лишки сільгосппродукції. Багатьом це допомагає навіть 
вивчити дітей у профтехучилищах, коледжах, вузах. 

На сьогодні в селах ради розпайовані всі землі. Усі 458 власників паїв 
мають державні акти на право володіння землею. Кожен одержав умовних 
4,5 га площ. 88 односельців вийшли із СГПП, одноосібно засівають паї. 
Працювати їм, мати належну віддачу нелегко. Бо, по-перше, ґрунти в 
основному піщані, бідні, по-друге, немає техніки, дорогі пально-мастильні 
матеріали, добрива, засоби захисту рослин, а продавати зернові, картоплю 
доводиться за копійки. Погодні умови теж не дуже посміхаються: як не 
засушить, то замочить. Отож, сподіватися на таку віддачу, хоч, скажімо, як 
від 30-50 соток городу, проблематично. Тому дехто бідкається й готовий 
повернути наділ назад у СГПП. Бо мати землю й не одержувати користі для 
селянина - не діло. Та віру, що буде вона таки годувальницею, втратили не 
всі. Про це свідчить хоч би такий факт: на кожній сесії депутати розглядають 
заяви про виділення ділянок під забудову. Зводять будинки в Костянтинівці, 
Орлівці. Навіть жителі сусідніх Довгого, Чемерного, Кричильська і, як не 
дивно, й міста Сарни. Чому? Напевно, тому, що присадибна ділянка - велика 
підмога для сімейного бюджету. Та й розташована Костянтинівка за 7 
кілометрів від райцентру. А там завжди є попит на городину, фрукти, 
молочну продукцію. 

За кілька останніх років у Костянтинівці виросло три нові вулиці: 
Ясенева, Вереснева, Поліська. І хоч до лісу - рукою подати, зводять житло 
здебільшого з блоків, цегли. Будинки великі, гарні, опоряджують кімнати 
сучасними матеріалами. 



Збільшується й число учнів у місцевій школі. Цього року їх вона 
прийме 240. Заклад уже готовий зустрічати 1 вересня дітей. Але заняття, 
розповідала директор, депутат місцевої ради Галина Корень, будуть проводи-
ти у дві зміни. Педколектив, незважаючи на це, організовує з учнями й 
чимало виховних заходів. Є у школі народознавча кімната, актовий, спортив-
ний зали, їдальня... 

Очолює колектив Галина Володимирівна п'ятий рік, але за цей час, 
стверджують батьки учнів, працівники ради, школа немало зробила для по-
кращання свого оформлення, естетичного вигляду, збереження майна. У 
класах, коридорах багато квітів. Одно слово, заходиш у приміщення закладу і 
переконуєшся, що тут працюють люди, які люблять свою роботу, дітей. 

Поряд зі школою розміщений сільський ФАП. У ньому зараз гос-
подарюють не лише медики, а й будівельники: замінюють вікна, роблять 
сучасний ремонт. Кошти для цього виділила рада. Вони були передбачені в 
бюджеті на нинішній рік. До речі, процент виконання його власними силами 
становить за 7 місяців ц.р. 112%. За якість робіт уФАПі відповідає Іван 
Орешко - один з найдосвідченіших будівельників у селі. І, як сказав Іван 
Іванович, вони будуть робити все, щоб ФАП став найошатнішим закладом у 
Костянтинівці. А ще цьогоріч рада розпочала будівництво нової школи в 
Орлівці. 

Люди в Костянтинівці дружні, роботящі. А живуть тут і росіяни, поля-
ки, білоруси. На території ради діють українська православна церква та 
церква християн віри євангельської. Зібрання відвідує до 90 односельців, у 
тому числі й молодь. 

Про те, що люди в селах ради дбають про свою духовність, говорить і 
такий факт: на її території не зареєстровано в нинішньому році жодного 
злочину. І дай Бог, казали, щоб їх і не було. Спільно дбають і про круглих 
сиріт. їх, на жаль, у Костянтинівці 10. Жодну дитину не залишають поза 
увагою, сприяють, щоб по закінченні школи здобували спеціальність. 
Скажімо, Сергій Хіноцький та Юрій Романчук навчаються в Березнівському 
коледжі, Людмила Хіноцька - на бухгалтера у ВПУ-22... 

Змінюється і змінюється до кращого життя в Костянтинівці. У цьому 
можна переконатися, побувавши на свята. До них люди прибирають свої 
двори й прилеглі до них частини вулиць, а як гарно одягаються! 

З нагоди 14-ї річниці Незалежності в селі також відбудеться свято. А 
розпочнеться воно богослужінням у храмі. Немало шанувальників зберуть 
футбольні поєдинки, інші спортивні заходи. їх уже не вперше проводитимуть 
з нагоди Дня незалежності. Учні молодшого та середнього віку візьмуть 
участь у конкурсі малюнків на асфальті. У Будинок культури завітають усі 
бажаючі подивитись концертно-розважальну програму. Завершить її 
молодіжна дискотека. 

Одно слово, побувавши черговий раз у Костянтинівці, не можна було 
не помітити, що люди тут не чекають, що хтось про них подбає, і живуть не 
лише турботами про хліб насущний. Епіцентрами духовності вже давно 
стали школа, Свято-Георгіївський храм, Будинок культури. 
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